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V Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego VI kadencji 

 

Protokół z dnia 4 kwietnia 2019 roku 

 

Nr  V/19 

 

V Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 

Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w sali 118. Zgodnie z listą obecności 

(załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 25 Radnych, co stanowi pełen 

skład Rady Powiatu Wrocławskiego.   

 

Punkt 1. Otwarcie Sesji. 

 

O godz. 14:00 Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego Pan Piotr Chmurzyński, 

stwierdzając prawomocność obrad, otworzył Sesję. Powitał Radnych, Zarząd Powiatu 

Wrocławskiego, Panią Skarbnik oraz przybyłych Gości, wśród nich Dyrektorów jednostek 

organizacyjnych Powiatu Wrocławskiego, Dyrektorów Wydziałów Starostwa Powiatowego, 

oraz wszystkich zaproszonych gości. 

 

Punkt 2. Przyjęcie porządku V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 

 

Wraz z przesłanym zaproszeniem, Radni otrzymali porządek V Sesji:  

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 

3. Przyjęcie protokołów z III i IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego. 

5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wrocławskiego. 

6. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2019. 

7. Uchwała w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody 

budżetu Powiatu Wrocławskiego instrumentem płatniczym. 

8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu zwaloryzowanej 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego. 

9. Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Kąty Wrocławskie  

zadania zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych  

nr 2010D i 2018D w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy  

Kąty Wrocławskie zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej  

nr 2020D (m. Bogdaszowice) w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

11. Uchwała w sprawie  przekazania Wójtowi Gminy Długołęka zadania zarządzania 

odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1341D (odcinek ul. Parkowa w Długołęce / 

ul. Trzebnicka w Szczodrem) oraz nr 1453D (odcinek pomiędzy wsią Domaszczyn 

a łącznikiem Długołęka) w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 
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12. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Kobierzyce 

zadania zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1951D i 1960D  

w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

13. Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania zarządzania 

odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1956D (m. Jaksonów), 1948D (m. 

Polakowice), 1953D i 1955D (m. Szukalice) i 1954D (m. Węgry) w zakresie pełnienia 

funkcji inwestora. 

14. Uchwała w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu Wrocławskiego 

na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej w roku 2019. 

15. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Mieszkaniu 

Chronionym w Kątach Wrocławskich. 

16. Uchwała w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych Radnych Powiatu 

Wrocławskiego. 

17. Uchwała w sprawie wyznaczenia członków Komisji Mieszanej ds. Współpracy 

z Departamentem Górnego Renu (Republika Francuska). 

18. Sprawozdanie Starosty Powiatu Wrocławskiego z działalności Powiatowej Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2018.  

19. Uchwała w sprawie delegowania Radnych do składu Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku. 

20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Powiatu Wrocławskiego. 

21. Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego 

na 2019 rok. 

22. Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Legislacyjnej Rady Powiatu 

Wrocławskiego. 

23. Uchwała w sprawie wyrażenia przez Radę Powiatu Wrocławskiego poparcia dla 

utworzenia Wrocławskiego Związku Metropolitalnego. 

24. Interpelacje i zapytania Radnych. 

25. Wnioski i oświadczenia. 

26. Zamknięcie V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego poddał pod głosowanie porządek obrad.  

Porządek obrad V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego w dniu 4 kwietnia 2019 r. został 

przyjęty jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (25)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef 

Żygadło. 
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Punkt 3. Przyjęcie protokołów z III i IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 

 

Protokół III Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 28 grudnia 2018 r. został przyjęty 

jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (25)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef 

Żygadło. 

 

Protokół IV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 25 stycznia 2019 r. został przyjęty 

jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (25)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef 

Żygadło. 

 

Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego Pan Piotr Chmurzyński przedstawił 

najważniejsze informacje związane z pracą i funkcjonowaniem Rady Powiatu 

Wrocławskiego. 

 

Następnie Pan Starosta Roman Potocki przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu 

Powiatu Wrocławskiego w okresie międzysesyjnym.   

 

Punkt 5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wrocławskiego. 

 

Projekt Uchwały wraz z autopoprawkami Zarządu z dnia 27.03.19 r. oraz 04.04.19 r. 

przedstawiła Pani Małgorzata Dreiseitel – Cieślik - Skarbnik Powiatu Wrocławskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Pan Mariusz Konopka przedstawił pozytywną 
opinię Komisji nt. projektów Uchwał wraz z autopoprawkami przedstawionych w punktach: 5 

i 6 porządku Sesji. 
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Głos w dyskusji zabrał Radny Andrzej Jamrozik. 

Radny zadał pytanie dotyczące uzasadnienia projektu uchwały budżetowej na 2019 rok – 

o zwiększenie puli środków finansowych z 13,8 mln zł. na 20 mln zł. Zapytał o plany 

wydatkowania tych środków oraz o zadania planowane do realizacji w roku bieżącym.  

 

Odpowiedzi udzielił Pan Andrzej Szawan Wicestarosta Powiatu Wrocławskiego, który 

poinformował, że w chwili obecnej opracowywany jest program „Bezpieczna droga”, jest on 

zatwierdzony, uzgodniony z gminami w kwotach i wysokościach, ustalony także przez 

komisje. W puli środków zawarty jest program „Bezpieczna droga”. Przygotowywany jest 

również projekt, który Powiat szykuje do złożenia w ramach programu przebudowy dróg, 

mowa tu o drodze w m. Wojnowice na kwotę ok. 4 mln zł. Także w tej kwocie złożony będzie 

drugi wniosek dotyczący drogi w Kiełczowie. Ponadto opracowywany jest system nakładek – 

to tzw. drugi kosz związany z nakładkami, poczyniona jest większość ustaleń pod kątem 

technicznym, a koszt to 10 mln zł. Jeśli chodzi o sprawy drogowe, w puli środków ujęta 

zostanie także dokumentacja oraz zadania nie do końca ustalone, które zawarte będą 
„w trzecim koszu inwestycyjnym”. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawkami. 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (25)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef 

Żygadło. 

 

Punkt 6. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2019. 

 

Projekt uchwały wraz z autopoprawkami przedstawiła Pani Skarbnik.  

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawkami. 

Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2019 została podjęta 

jednogłośnie (25 głosami „za”). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (25)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef 

Żygadło. 

 

Punkt 7. Uchwała w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących 

dochody budżetu Powiatu Wrocławskiego instrumentem płatniczym. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Pan Mariusz Konopka przedstawił pozytywną 
opinię Komisji na temat przedłożonego projektu Uchwały. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Uchwała w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody budżetu 

Powiatu Wrocławskiego instrumentem płatniczym została podjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (25)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef 

Żygadło. 

 

Punkt 8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego. 

 

Projekt uchwały zreferował Pan Zenon Gali - zastępca dyrektora Wydziału Geodezji i 

Gospodarki Nieruchomościami Starostwa Powiatowego we Wrocławiu.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Pan Mariusz Konopka przedstawił pozytywną 
opinię Komisji. 

 

Głos w dyskusji zabrał Radny Marcin Korytko, który poinformował, że Klub Koalicja 

Obywatelska – Polskie Stronnictwo Ludowe będzie głosował za przyjęciem uchwały, jednak 

wątpliwości Klubu budzi treść uzasadnienia, które zawiera dane osobowe.  

Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego poinformował, że uzasadnienie do niniejszej 

uchwały nie jest publikowane, jest wyłącznie do wiadomości Radnych. 
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Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu zwaloryzowanej 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego została podjęta. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Marcin 

Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Izabela Małyszko, Roman 

Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef Żygadło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Mariusz Konopka, Piotr Łysiak, Urszula Solińska – Marek, Waldemar Szczykutowicz 

BRAK GŁOSU (1) 

Miłosz Szczurowski 

 

Punkt 9. Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Kąty 

Wrocławskie zadania zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych  

nr 2010D i 2018D w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

Projekt Uchwały przedstawiła Pani Joanna Kryszczak - dyrektor Wydziału Dróg i Transportu 

Starostwa Powiatowego we Wrocławiu. 

Przewodniczący Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji Pan Miłosz Szczurowski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji nt. projektów Uchwał przedstawionych w punktach: 9, 

10, 11, 12 i 13 porządku Sesji. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Kąty Wrocławskie zadania 

zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 2010D i 2018D w zakresie 

pełnienia funkcji inwestora została podjęta. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – Marek, Miłosz 

Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef Żygadło 

BRAK GŁOSU (1) 

Roman Potocki 
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Punkt 10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta 

i Gminy Kąty Wrocławskie zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej  

nr 2020D (m. Bogdaszowice) w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

 

Projekt Uchwały przedstawiła Pani Joanna Kryszczak. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Kąty 

Wrocławskie zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej  

nr 2020D (m. Bogdaszowice) w zakresie pełnienia funkcji inwestora została podjęta 

jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (25)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef 

Żygadło. 

 

Decyzją Przewodniczącego Rady punkty od 11 do 13 omówiono łącznie. 

 

Punkt 11. Uchwała w sprawie  przekazania Wójtowi Gminy Długołęka zadania 

zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1341D (odcinek ul. Parkowa 

w Długołęce / ul. Trzebnicka w Szczodrem) oraz nr 1453D (odcinek pomiędzy wsią 
Domaszczyn a łącznikiem Długołęka) w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

 

Punkt 12. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania Wójtowi Gminy 

Kobierzyce zadania zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1951D 

i 1960D w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

oraz 

Punkt 13. Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania 

zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1956D (m. Jaksonów), 1948D 

(m. Polakowice), 1953D i 1955D (m. Szukalice) i 1954D (m. Węgry) w zakresie pełnienia 

funkcji inwestora. 

 

Projekty uchwał zawarte w powyższych punktach zostały zreferowane przez Panią Joannę 
Kryszczak. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kolejno projekty uchwał: 
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Uchwała w sprawie  przekazania Wójtowi Gminy Długołęka zadania zarządzania odcinkami 

publicznych dróg powiatowych nr 1341D (odcinek ul. Parkowa w Długołęce / ul. Trzebnicka 

w Szczodrem) oraz nr 1453D (odcinek pomiędzy wsią Domaszczyn a łącznikiem Długołęka) 

w zakresie pełnienia funkcji inwestora została podjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (25)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef 

Żygadło. 

 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania 

zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1951D i 1960D w zakresie 

pełnienia funkcji inwestora została podjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (25)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef 

Żygadło. 

 

Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania zarządzania odcinkami 

publicznych dróg powiatowych nr 1956D (m. Jaksonów), 1948D (m. Polakowice), 1953D 

i 1955D (m. Szukalice) i 1954D (m. Węgry) w zakresie pełnienia funkcji inwestora została 

podjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (25)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef 

Żygadło. 

 

Punkt 14. Uchwała w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu 
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Wrocławskiego na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej w 

roku 2019. 

 

Projekt Uchwały przedstawiła Pani Arleta Szmigielska Dyrektor Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie we Wrocławiu. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz Zdrowia i Pomocy Społecznej Pan 

Bartosz Huzarski przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

 

W dyskusji głos zabierali: 

 

Radny Hieronim Kuryś zapytał, czy na środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych (dalej: PFRON) oczekują mieszkańcy tylko za I kwartał 2019 roku, czy 

są osoby, które nie otrzymały środków w III lub w IV kwartale 2018 r., jak duża jest liczba 

tych mieszkańców i w którym dniu – miesiącu zadysponowane były środki w PCPR i można 

było je desygnować najbardziej potrzebującym mieszkańcom Powiatu Wrocławskiego? 

 

Pani Dyrektor Arleta Szmigielska poinformowała, że PFRON w Warszawie przyznaje środki 

na dany rok kalendarzowy. Środki w roku ubiegłym przyznane na rok 2018 skończyły się we 

wrześniu, więc osoby, które spotkały się z odmową w okresie od września do grudnia 

ponowiły wnioski w roku bieżącym. Każda osoba, która złożyła wniosek w roku 2019 

otrzymała informację o rozpatrzeniu wniosku, została dokładnie poinformowana o terminie 

pozytywnego rozpatrzenia, czyli po otrzymaniu informacji o podziale środków przez Radę.  
Na dzień dzisiejszy środki te są środkami wirtualnymi, zapotrzebowanie na nie zgłaszane jest 

dopiero w okresie posesyjnym. Informacje o środkach przyznanych Powiatowi na ten rok 

otrzymano pod koniec lutego br. Aby zachować procedurę pozwalającą na przedłożenie 

Radzie PW uchwały o podziale środków, można było podjąć ją tak jak w latach poprzednich 

– końcem marca, bądź początkiem kwietnia. Na koncie Powiatu Wrocławskiego wcześniej 

tych środków nie ma.  

 

Radny Hieronim Kuryś zapytał, co stało na przeszkodzie, aby zwołać Sesję w marcu, podjąć 
stosowną uchwałę, aby móc wypłacić środki. 

 

Starosta Roman Potocki wyjaśnił, że środki, jakie otrzymuje Powiat Wrocławski to dotacja 

z PFRON i jest to określona kwota. Kwota z PFRON jest na tyle mała, że wystarczyła 

Powiatowi do września, środki się skończyły. Tyle, ile było środków, tyle Powiat wypłacił. 

Nowa, wirtualna pula, która została przekazana, nie znajduje się na koncie Powiatu. Powiat 

Wrocławski oczekuje na te środki z PFRON i dopóki nie wpłyną na konto, nie jest możliwe 

ich wypłacenie. Gdyby Sesja zwołana została w marcu, uchwała zostałaby podjęta, nie 

zmieniłoby to sytuacji, gdyż środków na koncie nie ma. 

 

Radny Dariusz Kowalczyk podważył wiarygodność tego, że brak środków uniemożliwił 

zwołanie wcześniejszej Sesji. Radny zapytał, czy gdyby Sesja odbyła się wcześniej, środki na 

konto Powiatu uruchomione zostałyby wcześniej? 
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Pani Skarbnik Małgorzata Dreiseitel – Cieślik poinformowała, że środki z PFRON wpływają 
w transzach, Powiat Wrocławski dokłada należytej staranności i w momencie, gdy wpływają 
środki z transzy, przygotowane są decyzje i bezzwłocznie z dnia na dzień przygotowane są 
środki do refundacji. 

 

Radny Hieronim Kuryś ponowił pytanie, czy gdyby Sesja zwołana została miesiąc wcześniej, 

środki wpłynęłyby miesiąc wcześniej na konto Powiatu. Zapytał także, czy wszyscy 

mieszkańcy oczekujący na środki od września otrzymają je do Świąt Wielkanocnych. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał Panu Radnemu Hieronimowi Kurysiowi, że w latach 

poprzednich, w poprzedniej kadencji, gdy Pan Kuryś był Wiceprzewodniczącym Rady, 

uchwała taka podejmowana była zawsze w ostatnich dniach marca lub na początku kwietnia i 

wówczas Radny nie zgłaszał wadliwości procedury. 

 

Radny Hieronim Kuryś odpowiedział, że w latach poprzednich nie był Przewodniczącym 

Rady i nie zwoływał Sesji. Ponowił poprzednio zadane pytania. 

 

Radny Dariusz Kowalczyk również ponowił pytanie odnośnie wpływu zwołania Sesji 

we wcześniejszym terminie na wcześniejszą wypłatę środków PFRON. 

 

Pani Arleta Szmigielska wyjaśniła, że informacje o środkach Powiat Wrocławski otrzymuje 

z końcem lutego. Okres związany z przygotowaniem i opiniowaniem, czyli procedurą, która 

pozwala na przedłożenie Radzie Powiatu Wrocławskiego projektu uchwały należy przyjąć 
jako co najmniej miesięczny, więc jest to koniec marca.  

Na dzień dzisiejszy wpłynęło 288 wniosków, nie jest możliwe wypłacenie środków przed 

Świętami, gdyż wiąże się to z przygotowaniem umów i innych procedur. Do tego czasu 

wnioski częściowo będą rozpatrzone – wszystkie pozytywnie. Ponadto Pani Szmigielska, jako 

Dyrektor PCPR poinformowała, że nie dotarły do niej, ani do jej pracowników żadne 

niepokojące sygnały odnoszące się do terminu związanego z wyznaczeniem Sesji 

we wcześniejszym terminie. Wszyscy wnioskodawcy zostali poinformowani o sposobie 

rozpatrzenia wniosku. 

 

Na zakończenie dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego poinformował 

Radnych, że terminy zwoływania Sesji uzgadniane są z Prezydium Rady, z Zarządem oraz z 

Radnymi, a także z przedstawicielami jednostek organizacyjnych  Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Uchwała w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu Wrocławskiego 

na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej w roku 2019 została 

podjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (25)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef 

Żygadło. 

 

Punkty 15. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w Mieszkaniu Chronionym w Kątach Wrocławskich. 

 

Projekt uchwały przedstawiony został przez Panią Arletę Szmigielską Dyrektora PCPR we 

Wrocławiu. 

 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz Zdrowia i Pomocy Społecznej Pan 

Bartosz Huzarski przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Pan Mariusz Konopka przedstawił pozytywną 
opinię Komisji nt. projektów Uchwał przedstawionych w punktach 15 i 16 porządku obrad. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Uchwała w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Mieszkaniu 

Chronionym w Kątach Wrocławskich została podjęta. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (24)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Waldemar Szczykutowicz, Wiesław Zając, Józef Żygadło  

BRAK GŁOSU (1) 

Maria Wilk 

 

Punkt 16. Uchwała w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych Radnych Powiatu 

Wrocławskiego. 

 

Projekt niniejszej uchwały zreferowała Pani Beata Pierzchała Dyrektor Wydziału 

Organizacyjno – Prawnego Starostwa Powiatowego we Wrocławiu. 

 

W dyskusji głos zabierali: 

 

Radny Dariusz Kowalczyk, który w imieniu Klubu Koalicja Obywatelska – Polskie 

Stronnictwo Ludowe zgłosił wniosek formalny, aby ograniczyć delegacje tylko do delegacji 

krajowych, czego nie ma w zapisie uchwały. Ponadto Radny zaznaczył, że nigdy dotąd w 
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Powiecie Wrocławskim nie było uchwały regulującej zwrot kosztów podróży samochodem 

prywatnym. 

 

Radny Hieronim Kuryś, który zapytał, kto jest pomysłodawcą i kto wprowadza tą uchwałę, 
kto będzie decydował o tym, czy Radnemu taki zwrot kosztów podróży przysługuje. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Beatę Pierzchałę o doprecyzowanie uzasadnienia i 

informację, czy obowiązujące rozporządzenie Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i 

Administracji i przedstawiona uchwała dotyczą także podróży zagranicznych. 

Przewodniczący wyjaśnił ponadto, że uchwała dotyczy podróży służbowej od miejsca 

zamieszkania Radnego poza miejscowość, w której znajduje się siedziba Starostwa 

Powiatowego.  

Dyrektor Beata Pierzchała poinformowała, że rozporządzenie nie wskazuje wprost, czy zapis 

dotyczy podróży zagranicznych. Dlatego w Uchwale można zawrzeć „stabilny” zapis, że 

dotyczy ona wyjazdów krajowych.  

Przewodniczący Rady dodał, że w przypadku wyjazdów Radnych, gdzie Starostwo zapewni 

transport służbowy, zwrot kosztów nie będzie przysługiwał. Decyzje o przyznaniu zwrotu 

kosztów będzie podejmowało Prezydium Rady Powiatu Wrocławskiego. 

Radny Waldemar Szczykutowicz zapytał, jak będzie przekładało się to na delegację, która 

pojedzie do Niemiec lub Francji, skoro Radni nie będą mogli otrzymać zwrotu kosztów 

podróży zagranicznej. Ponadto Radny dodał, że dieta Radnego nie jest mała i zaspokoi koszty 

podróży na terenie kraju. Stwierdził, że od lat Powiat Wrocławski nie miał w tym temacie 

problemu. 

Radny Bartosz Huzarski zaznaczył, że nikt nikomu nie nakazuje rozpisywać diety na podróże 

służbowe. Stwierdził, że w niedługim czasie może wpłynąć zapytanie do Pana Starosty 

dotyczące wykazu wypłaconych zwrotów kosztów podróży. 

Wiceprzewodniczący Rady Janusz Gargała stwierdził, że w gminach od lat powszechnie 

praktykuje się zwrot kosztów podróży. Zaznaczył, że niezależnie od pełnionej funkcji, 

Radnym Powiatu Wrocławskiego przysługuje taka sama dieta, a wyjazdów służbowych 

pojawia się coraz więcej. Stąd wniosek o rozliczanie wyjazdów służbowych. 

Przewodniczący Rady zaznaczył, że namawianie Radnych do korzystania z własnych 

samochodów jest z korzyścią dla Starostwa, gdyż samochody służbowe z kierowcą generują 
wyższe koszty. Rozliczenie kosztów podróży służbowych leży w woli Radnych.  

Radny Dariusz Kowalczyk zapytał Przewodniczącego, czy w sytuacji, gdy 25 Radnych 

zwróci się o delegacje, otrzyma je? 

Przewodniczący odpowiedział, że w razie wyjazdu całej Rady zapewniony zostanie transport 

służbowy. 

Radny Ryszard Jaroń stwierdził, że od początku istnienia Powiatu nigdy nie było problemów 

z rozliczeniem kosztów podróży służbowych. Radny zwrócił się z pytaniem do Pani Skarbnik, 

czy podjęcie tej Uchwały spowoduje, że koszty udziału Radnego w wyjazdach będą zaliczone 

mu do przychodów. Zaznaczył, że Radzie Powiatu Wrocławskiego bardziej opłaca się pokryć 
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koszty wyjazdów Radnych prywatnymi samochodami, niż wynajmować kierowców. Ponadto 

Radny stwierdził, że rozporządzenie, na które powołuje się projekt Uchwały mówi o zwrocie 

kosztów podróży służbowych zarówno krajowych, jak i zagranicznych, obejmuje nie tylko 

zwrot kosztów przejazdów lecz diety i wszelkiego rodzaju inne koszty.  

Przewodniczący Rady dodał, że projekt uchwały jest wynikiem głosów Radnych związanych 

z potrzebą aktywności pracy, z uregulowaniem kwestii związanych z wyjazdami służbowymi. 

Starosta Roman Potocki, jak zaznaczył, jako wieloletni samorządowiec przyjął, że zwrotem 

kosztów podróży na terenie Powiatu jest dieta Radnego. Każdy Radny, który podróżuje 

na terenie Powiatu na komisje, sesje, podróżuje w ramach swojej diety. Uchwała potrzebna 

jest w sytuacji, gdy Radny otrzymuje od Przewodniczącego polecenie uczestnictwa np. 

w szkoleniu poza terenem Powiatu Wrocławskiego. 

Przewodniczący poprosił Radnego Dariusza Kowalczyka o sprecyzowanie wcześniej 

zgłoszonego wniosku formalnego.  

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Przewodniczący poprosił obecnego na Sesji Radcę prawnego o opinię prawną, czy Rada może 

ograniczać akty prawne wyższego rzędu zapisami o podróżach służbowych tylko na terenie 

kraju. 

 

Radca prawny mecenas Kacper Cichocki stwierdził, że jeśli chodzi o poprawkę zgłoszoną 
jako wniosek formalny dotyczący ograniczenia terytorialnego w sprawie zwrotu kosztów 

podróży służbowych, ani ustawa, ani rozporządzenie nie wprowadzają takiego ograniczenia. 

Pan Cichocki wyraził wątpliwość, czy tego typu ograniczenie jest dopuszczalne w świetle 

aktów prawnych wyższego rzędu. Uchwała w tym momencie reguluje wewnętrzne sprawy 

Powiatu, ale przyjęcie treści uchwały, z tego typu poprawką może zostać zakwestionowane 

przez Wojewodę w trybie nadzorczym. Radca prawny zgłosił wątpliwość, czy taki zapis 

w uchwale jest skuteczny.  

 

Radny Dariusz Kowalczyk wyraził zdanie, że można wprowadzić ograniczenie w uchwale np. 

poprzez zapis o zwrocie połowy kosztów, jeśli chodzi o ryczałt samochodowy. Aby mieć 
pewność, należałoby odesłać uchwałę do rozpatrzenia w komisji, aby nie było wątpliwości 

prawnych. Radny zgłosił wniosek formalny o przekazanie projektu Uchwały w sprawie 

zwrotu kosztów podróży służbowych Radnych Powiatu Wrocławskiego do właściwej 

Komisji. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek formalny Radnego Dariusza Kowalczyka. 

Wniosek formalny o przekazanie projektu Uchwały w sprawie zwrotu kosztów podróży 

służbowych Radnych Powiatu Wrocławskiego do właściwej Komisji został odrzucony. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 



14 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10)  

Andrzej Jamrozik, Mariusz Konopka, Marcin Korytko, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, 
Piotr Łysiak, Izabela Małyszko, Anna Sobolak, Urszula Solińska – Marek, Maria Wilk  

PRZECIW (13)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Barbara Kosterska, Roman Potocki, Edward Skiba, 

Miłosz Szczurowski, Wiesław Zając, Józef Żygadło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ryszard Jaroń 
BRAK GŁOSU (1) 

Waldemar Szczykutowicz 

 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie złożony wcześniej wniosek formalny 

Radnego Dariusza Kowalczyka o ograniczenie zwrotu kosztów podróży do podróży 

krajowych poza teren Powiatu Wrocławskiego.  

Wniosek formalny o ograniczenie zwrotu kosztów podróży do podróży krajowych poza teren 

Powiatu Wrocławskiego został odrzucony. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10)  

Janusz Gargała, Andrzej Jamrozik, Mariusz Konopka, Marcin Korytko, Dariusz Kowalczyk, 

Hieronim Kuryś, , Izabela Małyszko, Anna Sobolak, Urszula Solińska – Marek, Maria Wilk  

PRZECIW (13)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Sławomir Hryniewicz, Bartosz Huzarski, Jerzy 

Jasiński, Dariusz Jedynak, Barbara Kosterska, Piotr Łysiak, Roman Potocki, Edward Skiba, 

Miłosz Szczurowski, Wiesław Zając, Józef Żygadło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ryszard Jaroń 
BRAK GŁOSU (1) 

Waldemar Szczykutowicz 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Uchwała w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych Radnych Powiatu Wrocławskiego 

została podjęta. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Barbara Kosterska, Piotr Łysiak, Roman Potocki, 

Edward Skiba, Miłosz Szczurowski, Wiesław Zając, Józef Żygadło 

PRZECIW (1)  

Hieronim Kuryś 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 

Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Mariusz Konopka, Marcin Korytko Dariusz Kowalczyk 

Izabela Małyszko Anna Sobolak, Urszula Solińska – Marek Maria Wilk 

BRAK GŁOSU (1) 
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Waldemar Szczykutowicz 

 

Punkt 17. Uchwała w sprawie wyznaczenia członków Komisji Mieszanej ds. Współpracy 

z Departamentem Górnego Renu (Republika Francuska). 

Projekt Uchwały przedstawiony został przez Panią Joannę Brodowską - głównego specjalistę 
w Wydziale Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju. 

Przewodniczący Komisji Promocji, Rozwoju i Współpracy Zagranicznej Pan Sławomir 

Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Uchwała w sprawie wyznaczenia członków Komisji Mieszanej ds. Współpracy 

z Departamentem Górnego Renu (Republika Francuska) została podjęta. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (23)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – Marek, Miłosz 

Szczurowski, Maria Wilk, Wiesław Zając, Józef Żygadło  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Izabela Małyszko 

NIEOBECNI (1) 

Waldemar Szczykutowicz 

 

Punkt 18. Sprawozdanie Starosty Powiatu Wrocławskiego z działalności Powiatowej 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2018.  

 

Pan Józef Kmonk - kierownik Zespołu do spraw Zarządzania Kryzysowego Starostwa 

przedstawił w imieniu Pana Starosty sprawozdanie z działalności Powiatowej Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2018. 

Głos zabrał Radny Marcin Korytko. Poprosił o wyjaśnienie rozbieżności w treści i terminie 

złożenia dokumentu, jaki został przedstawiony Radnym z zapisami ustawowymi.  

Radny poprosił o wyjaśnienie także Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Obywateli 

i odniesienie się do treści przedstawionego sprawozdania. 

 

Kierownik Józef Kmonk potwierdził, że jest zapis ustawowy o przedstawieniu Radzie 

Powiatu Wrocławskiego sprawozdania do końca stycznia. Sprawozdanie zostało złożone 

Wojewodzie w tym terminie, co zostało ujęte w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Dolnośląskiego. Jeśli chodzi o działania przedstawione na spotkaniu Komisji przez kolejne 

służby, nie było wcześniej posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa w warunkach pokojowych. 

Komisja jest ciałem doradczym dla Starosty. 
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Ponownie głos zabrał Radny Marcin Korytko, który ponowił swoje pytanie, zapytał ponadto, 

dlaczego w sprawozdaniu nie ma opisanych działań z ustawy, jakie przypisane są tej Komisji.  

Pan Józef Kmonk poinformował, że Komisja działała w zakresie służb, które przedstawiły 

swoje sprawozdania z działalności za ten okres, nie było działań dotyczących interwencji 

i podejmowania decyzji przez Starostę. 
Sprawozdanie złożone zostało rzeczywiście w marcu, do Wojewody wpłynęło terminowo do 

końca stycznia. 

Radny Piotr Łysiak odpowiedział Radnemu Marcinowi Korytko, że sprawa dotyczy ubiegłego 

roku 2018 i wówczas nie był Radnym, ani Przewodniczącym Komisji Bezpieczeństwa 

Obywateli.  

Punkt 19. Uchwała w sprawie delegowania Radnych do składu Powiatowej Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku. 

 
Uchwałę w imieniu Pana Starosty zreferował Pan Józef Kmonk - kierownik Zespołu ds. 

Zarządzania Kryzysowego Starostwa. 

 

Głos zabrał Radny Marcin Korytko, który zapytał, jaka Komisja opiniowała projekt niniejszej 

Uchwały i jaka jest jej opinia. 

 

Przewodniczący poinformował, że Uchwała nie podlegała opiniowaniu, jest to projekt 

przedstawiony przez Zarząd Powiatu Wrocławskiego. 

 

Radny Dariusz Kowalczyk złożył wniosek o ogłoszenie przerwy w celu spotkania się Komisji 

Bezpieczeństwa Obywateli  Rady Powiatu Wrocławskiego i zaopiniowania przedmiotowej 

Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przychylił się do wniosku Radnego Dariusza Kowalczyka i zarządził 

15 minutową przerwę.  
 

Po przerwie wznowiono obrady. 

Przewodniczący Rady sprawdził kworum.  

Po przerwie na salę obrad nie powrócili Radni: Maria Wilk i Waldemar Szczykutowicz. 

 

Przewodniczący poinformował, że odbyło się posiedzenie i głosowanie Komisji 

Bezpieczeństwa Obywateli nad przedstawionym projektem Uchwały. Poprosił 

Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Obywateli o przedstawienie opinii. 

 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Obywateli - Pan Piotr Łysiak przedstawił 

pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały w sprawie delegowania Radnych do składu 

Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

Radny Marcin  Korytko zgłosił wniosek, aby w treści § 1 Uchwały wykreślić nazwisko Pana 

Piotra Chmurzyńskiego, a wpisać Pana Piotra Łysiaka. 

 

Przewodniczący zapytał Radnego Piotra Łysiaka, czy wyraża zgodę. 
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Radny Piotr Łysiak nie wyraził zgody. 

 

Przewodniczący poinformował, że wobec braku zgody Radnego Łysiaka, wniosek Radnego 

Korytko jest bezzasadny. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedstawionym kształcie. 

Uchwała w sprawie delegowania Radnych do składu Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku została podjęta. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 17, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (17)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz Konopka, Barbara Kosterska, Hieronim 

Kuryś, Piotr Łysiak, Roman Potocki, Edward Skiba, Urszula Solińska – Marek, Miłosz 

Szczurowski, Wiesław Zając, Józef Żygadło 

PRZECIW (5) 

Andrzej Jamrozik, Marcin Korytko, Dariusz Kowalczyk, Izabela Małyszko, Anna Sobolak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ryszard Jaroń 
NIEOBECNI (2) 

Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk  

 

W tym miejscu Przewodniczący Rady powitał Posła Michała Jarosa, który przybył na Sesję 
Rady Powiatu Wrocławskiego.  

 

Punkt 20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Powiatu Wrocławskiego. 

 

Przewodniczący poinformował, że dnia 29 stycznia 2019 r. do Rady Powiatu Wrocławskiego 

wpłynęła skarga Mieszkańca Radomierzyc, gminy Siechnice z dnia 4 grudnia 2018 r., 

przekazana według właściwości za pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego pismem z dnia 

23 stycznia 2019 r., w części zawierająca zarzuty dotyczące nieprawidłowych, w ocenie 

Skarżącego, działań Starosty Powiatu Wrocławskiego w zakresie związanym z wydawaniem 

pozwoleń na budowę.  
Stosownie do § 48 ust. 1 Statutu Powiatu Wrocławskiego, Przewodniczący Rady, po 

uzyskaniu opinii prawnej odnośnie właściwości Rady do rozpatrzenia skargi oraz wyjaśnień 

Starosty Powiatu Wrocławskiego, przekazał skargę w dniu 26 lutego 2019 r. do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu Wrocławskiego celem rozpatrzenia i przygotowania 

stanowiska Komisji na najbliższą Sesję Rady Powiatu Wrocławskiego. 

Przewodniczący dodał, że podczas posiedzenia w dniu 13 marca 2019 r. Komisja rozpatrzyła 

skargę i przekazała Przewodniczącemu Rady stanowisko, które zostało dołączone 

do materiałów na dzisiejszą Sesję.  

Radny Józef Żygadło przedstawił stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która 

uznała jednogłośnie skargę za bezzasadną.  
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Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie Uchwałę Rady Powiatu Wrocławskiego w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Starostę Powiatu Wrocławskiego w treści §1 ust. 1 „uznać 
za bezzasadną skargę Pana Ryszarda Hawryliszyna na Starostę Powiatu Wrocławskiego 

w zakresie działań Starosty związanych z wydawaniem pozwoleń na budowę na terenie 

Powiatu Wrocławskiego”. 

 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Powiatu Wrocławskiego została podjęta.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (22)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – Marek, Miłosz 

Szczurowski, Wiesław Zając, Józef Żygadło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Izabela Małyszko 

NIEOBECNI (2) 

Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk 

 

Punkt 21. Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 

Wrocławskiego na 2019 rok. 

 

Przewodniczący poinformował, że plany pracy sześciu Komisji stałych Rady Powiatu 

Wrocławskiego zostały przedłożone Radnym w materiałach sesyjnych jako załączniki do 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji stałych Rady Powiatu 

Wrocławskiego na 2019 rok. W dniu dzisiejszym został dołączony plan pracy Komisji 

Budżetu i Mienia.  

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego na 

2019 rok została podjęta. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (23)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Wiesław Zając, Józef Żygadło 

NIEOBECNI (2) 

Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk 
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Punkt 22. Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Legislacyjnej Rady Powiatu 

Wrocławskiego. 

 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Panią Beatę Pierzchałę - dyrektora Wydziału 

Organizacyjno – Prawnego Starostwa. 

 

Następnie Przewodniczący zapytał Radnych powołanych do Komisji Legislacyjnej, czy 

wyrażają zgodę na pracę w Komisji. 

 

Głos zabrał Pan Starosta Roman Potocki, który w imieniu Klubu Inicjatywa Samorządowa 

uzasadnił desygnowanie do pracy w Komisji Legislacyjnej Radnego Ryszarda Jaronia, który 

nie jest członkiem Klubu, lecz jest doświadczonym Radnym, Przewodniczącym Rady 

poprzedniej kadencji.  

 

Radni wskazani do pracy w Komisji Legislacyjnej wyrazili zgodę.  
Wobec nieobecności Radnego Waldemara Szczykutowicza, Przewodniczący Rady 

poinformował, że Pan Radny zgłosił na piśmie swoją kandydaturę.  
 

W dyskusji głos zabierali: 

 

Radny Dariusz Kowalczyk przypomniał, iż Statut Powiatu Wrocławskiego nakazuje 

opiniowanie projektów uchwał przez właściwe komisje. Radny zapytał, czy jakaś komisja 

opiniowała niniejszy projekt Uchwały. 

 

Przewodniczący poinformował, że jest to Uchwała powołująca doraźną Komisję 
Legislacyjną, jest to wyłączność kompetencji Rady, dlatego Uchwała ta nie podlega 

opiniowaniu przez komisje. 

 

Radny Dariusz Kowalczyk zapytał, czy organem wprowadzającym projekt uchwały jest 

Zarząd. Zapytał również, czy wniosek o powołanie doraźnej komisji jest wnioskiem 

Przewodniczącego, czy Starosty. 

 

Przewodniczący odpowiedział, że jest to wniosek Zarządu Powiatu Wrocławskiego. 

 

Radny Dariusz Kowalczyk zapytał, czy Przewodniczący otrzymawszy Uchwałę od Zarządu 

Powiatu Wrocławskiego dla uporządkowania pracy Rady, nie powinien przekazać jej do 

zaopiniowania odpowiedniej komisji, czy komisja opiniowała tą Uchwałę. 
 

Wiceprzewodniczący Janusz Gargała wyraził odmienną opinię. Wyraził zdanie, że 

znowelizowana ustawa o samorządzie powiatowym oraz gminnym i wojewódzkim nakłada 

pewne obowiązki na Zarząd, Przewodniczącego i Radnych. Wyłączną kompetencją Rady jest 

powołanie tej komisji i zupełnie bezzasadne jest kierowanie projektu pod obrady innych 

komisji Rady.   
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Przewodniczący Rady poprosił o opinię prawną.  
Mecenas  Kacper Cichocki poinformował, że problem dotyczący Komisji Legislacyjnej 

polega na tym, że nie ma komisji stałej, która miałaby w swojej kompetencji zadanie 

opiniowania tego typu doraźnej, regularnej pracy. Tego typu komisja ma dopiero zostać 
powołana. Stąd też konsultacje z Klubami po przesłaniu dokumentów dotyczących 

zgłaszanych członków Komisji przez Kluby jest wystarczająca. W tym przypadku jest wola 

powołania komisji, która jest doraźną, nową komisją, której zakresu nie ma żadna z 

powołanych komisji przez Radę  
W ocenie Radcy prawnego, można głosować nad tą uchwałą bez konsultacji z komisją.  
 

Radny Dariusz Kowalczyk nie zgodził się z przedstawioną opinią. Złożył wniosek formalny 

o niepowoływanie doraźnej Komisji Legislacyjnej i skierowanie zadań do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

 

Przewodniczący przypomniał, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie jest reprezentowana 

przez wszystkich przedstawicieli Klubów.  

 

Radny Dariusz Kowalczyk stwierdził, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji statutowo składa 

się z przedstawicieli wszystkich Klubów i zadania, które ma wykonywać Komisja doraźna 

może wykonywać ta Komisja. Ponadto Radny przypomniał, że projekt Uchwały wpłynął już 
20 lutego br. i można było wcześniej procedować. 
 

Radny Janusz Gargała zaapelował o niepodnoszenie głosu, gdyż to nie pomaga w pracy Rady. 

Dodał, że nie widzi możliwości połączenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z Komisją 
Legislacyjną, dlatego podjęcie Uchwały w omawianym trybie jest zasadne. 

Przewodniczący poinformował Radnych, że termin kolejnej Sesji planowany jest wstępnie na 

dzień 7 lub 8 maja br., następny ok. 18 czerwca br.  

 

Następnie poddał pod głosowanie wniosek formalny Radnego Dariusza Kowalczyka 

o niepowoływanie doraźnej Komisji Legislacyjnej i skierowanie zadań do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

Wniosek został odrzucony.   

Wyniki głosowania: 

ZA: 6, PRZECIW: 16, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6)  

Andrzej Jamrozik, Marcin Korytko, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Izabela Małyszko, 

Anna Sobolak 

PRZECIW (16) 

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz Konopka, Barbara 

Kosterska, Piotr Łysiak, Roman Potocki, Edward Skiba, Miłosz Szczurowski, Wiesław Zając, 

Józef Żygadło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Urszula Solińska – Marek 
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NIEOBECNI (2) 

Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedstawionej treści. 

Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Legislacyjnej Rady Powiatu Wrocławskiego 

została podjęta. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz Konopka, Marcin 

Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Piotr Łysiak, Roman Potocki, Edward 

Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – Marek, Miłosz Szczurowski, Wiesław Zając, Józef 

Żygadło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Andrzej Jamrozik, Hieronim Kuryś, Izabela Małyszko 

NIEOBECNI (2) 

Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk 

 

Punkt 23. Uchwała w sprawie wyrażenia poparcia Rady Powiatu Wrocławskiego dla idei 

utworzenia Wrocławskiego Związku Metropolitalnego. 

 

Przewodniczący poinformował, że w dniu 27 marca 2019 r. Przewodniczący Klubu Radnych 

Koalicja Obywatelska – Polskie Stronnictwo Ludowe złożył wniosek o ujęcie projektu 

Uchwały w porządku Sesji, w trybie art. 15, ust. 11 ustawy o samorządzie powiatowym. 

Projekt uchwały, stosownie do zapisów § 16 ust. 2 i 3 Statutu Powiatu Wrocławskiego, 

po zaopiniowaniu przez Radcę prawnego pod kątem formalno – prawnym, został przekazany 

do zaopiniowania Zarządowi Powiatu Wrocławskiego. 

 

Radny Marcin Korytko zapytał, do jakiej komisji skierowany został projekt Uchwały. 

 

Przewodniczący odpowiedział, że projekt Uchwały został zaopiniowany przez Zarząd 

Powiatu Wrocławskiego oraz Radcę prawnego.  

  

Radny Marcin Korytko dodał, że treść uchwały odnosi się do poparcia stanowiska Konwentu 

Wójtów, Burmistrzów, Starostów Subregionu Wrocławskiego, a uzasadnienie znajduje się w 

materiałach sesyjnych. Radny odczytał stanowisko Konwentu przyjęte dnia 11 marca br.  

Następnie poprosił o zabranie głosu Pana Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej Michała 

Jarosa, który na podstawie ustawy o wykonywaniu mandatu posła i senatora art. 22 pkt 1 i 3 

może zabrać głos. 
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Z uwagi na niepoinformowanie Prezydium Rady oraz brak wcześniejszych ustaleń co do 

planów związanych z zabraniem głosu przez Pana Posła Michała Jarosa w tym momencie 

Sesji, Przewodniczący odmówił udzielenia głosu Posłowi i  zarządził 5 minutową przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Posła Michała Jarosa, który przedstawił 

najważniejsze kwestie związane z utworzeniem Wrocławskiego Związku Metropolitalnego. 

Zwrócił się do Radnych Rady Powiatu Wrocławskiego z prośbą o poparcie idei i przyjęcie 

Uchwały. 

 

W dyskusji głos zabierali: 

 

Radny Hieronim Kuryś wyraził aprobatę dla idei przedstawionej przez Pana Posła Jarosa.   

 

Starosta Roman Potocki poinformował, że dnia 27 marca br. do Zarządu Powiatu 

Wrocławskiego wpłynął wniosek Klubu Radnych Koalicja Obywatelska – Polskie 

Stronnictwo Ludowe. W dniu dzisiejszym Zarząd zajął się projektem Uchwały, wyraził 

pozytywną opinię, ponadto zaproponował dodatkowy zapis, uwzględniający również 
podstawę prawną. Pan Starosta odczytał zaproponowaną treść Uchwały. 

 

Radny Janusz Gargała odniósł się do wypowiedzi Pana Posła Michała Jarosa. Jednocześnie 

przedstawił szerzej widziany problem dotyczący m.in. bezpieczeństwa publicznego, 

ratownictwa, zlewni wód, gdyż cały układ aglomeracyjny wymaga przebudowy. Dodał, że 

idea utworzenia Wrocławskiego Związku Metropolitalnego jest bardzo dobra, należy jednak 

poczynić kolejne kroki na wielu płaszczyznach. 

 

Radny Dariusz Kowalczyk odniósł się do wypowiedzi Pana Starosty dotyczącej zmiany 

zapisów w Uchwale oraz do braku opinii Komisji. Zwrócił się do Przewodniczącego, 

podkreślając, że projekt Uchwały złożony został w terminie, zgodnie z ustawą o samorządzie 

powiatowym. Radny zauważył, że w dniu dzisiejszym wpłynął do Rady projekt zmian, który 

został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd. Zapytał zatem, dlaczego wnioskodawcy nie 

otrzymali projektu tejże Uchwały oraz opinii dotyczącej złożonego projektu, dlaczego 

Przewodniczący nie poddał opiniowaniu właściwym komisjom projektu Uchwały zgodne 

ze Statutem Powiatu Wrocławskiego. 

 

Pan Starosta powtórzył, że projekt Uchwały wpłynął 27 marca br. Uchwała jest bardzo 

ważna, w związku z tym proponuje - po konsultacji z Zarządem Powiatu Wrocławskiego, aby 

nie procedować jej w trybie komisyjnym, gdyż zakres spraw zawarty w Uchwale jest tak 

szeroki, że powinna być ona procedowana przez większość komisji, które działają w Radzie 

Powiatu Wrocławskiego. Z uwagi na czas i termin, Starosta jako Przewodniczący Zarządu 

złożył wniosek o wyrażenie zgody na przegłosowanie Uchwały bez opinii komisji. Poprawka 

Zarządu jest właściwie tylko jedna: „wyraża się poparcie dla idei….” – chodzi o słowo „idei”, 

które stanowi jedyny dopisek poza wskazaniem podstawy prawnej. 
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Głos zabrał ponownie Radny Dariusz Kowalczyk, który poprosił o 5 minut przerwy, aby Klub 

Koalicja Obywatelska – Polskie Stronnictwo Ludowe miał szansę zapoznać się z wnioskiem 

Zarządu Powiatu Wrocławskiego. 

 

Przewodniczący przychylił się do wniosku Radnego Kowalczyka i zarządził 5 minutową 
przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Radny Dariusz Kowalczyk poinformował, że Klub Koalicja Obywatelska – Polskie 

Stronnictwo Ludowe poprze wniosek dotyczący zmiany zaproponowanej przez Zarząd 

Powiatu Wrocławskiego. 

 

Przewodniczący Rady wyraził obawę dotyczącą nieprocedowania przez właściwą komisję 
projektu Uchwały wraz z poprawką Zarządu. 

Z uwagi na powyższe, Przewodniczący złożył wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad 

projektu Uchwały w sprawie wyrażenia przez Radę Powiatu Wrocławskiego poparcia 

dla utworzenia Wrocławskiego Związku Metropolitalnego i skierowanie do Komisji stałych. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek formalny. 

Wniosek formalny Przewodniczącego Rady o zdjęcie z porządku obrad projektu Uchwały 

w sprawie wyrażenia przez Radę Powiatu Wrocławskiego poparcia dla utworzenia 

Wrocławskiego Związku Metropolitalnego i skierowanie do Komisji stałych został 

odrzucony.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 16, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5)  

Janusz Gargała, Jerzy Jasiński, Piotr Łysiak, Miłosz Szczurowski, Józef Żygadło 

PRZECIW (16) 

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Sławomir Hryniewicz, Andrzej Jamrozik, Ryszard 

Jaroń, Dariusz Jedynak, Mariusz Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz 

Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna 

Sobolak, Urszula Solińska – Marek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bartosz Huzarski, Wiesław Zając 

NIEOBECNI (2) 

Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk 

 

Głos zabrał Pan Starosta, który raz jeszcze zaprezentował zapisy wprowadzone do Uchwały 

poprawką Zarządu.  

Celem wprowadzenia treści Uchwały po poprawkach do systemu eSesja, Przewodniczący 

zarządził 10 minutową przerwę. 
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Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Pani Anna Chmielewska Wiceprzewodnicząca Rady PW przedstawiła zmiany 

zaproponowane przez Zarząd Powiatu Wrocławskiego w projekcie niniejszej Uchwały. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Uchwała w sprawie wyrażenia poparcia Rady Powiatu Wrocławskiego dla idei utworzenia 

Wrocławskiego Związku Metropolitalnego została podjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (23)  

Anna Chmielewska, Piotr Chmurzyński, Janusz Gargała, Sławomir Hryniewicz, Bartosz 

Huzarski, Andrzej Jamrozik, Ryszard Jaroń, Jerzy Jasiński, Dariusz Jedynak, Mariusz 

Konopka, Marcin Korytko, Barbara Kosterska, Dariusz Kowalczyk, Hieronim Kuryś, Piotr 

Łysiak, Izabela Małyszko, Roman Potocki, Edward Skiba, Anna Sobolak, Urszula Solińska – 

Marek, Miłosz Szczurowski, Wiesław Zając, Józef Żygadło 

NIEOBECNI (2) 

Waldemar Szczykutowicz, Maria Wilk 

 

Punkt 24. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący poinformował, że od 28 grudnia 2018 r. Radni Powiatu Wrocławskiego 

złożyli za pośrednictwem Przewodniczącego Rady 11 interpelacji oraz 4 zapytania do 

Starosty Powiatu Wrocławskiego. Starosta odpowiedział na wszystkie interpelacje i zapytania 

w wymaganym terminie. Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi na nie znajdują się na 

stronie internetowej oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Powiatu Wrocławskiego. 

 

Radny Marcin Korytko ponowił zapytanie, które zadał na posiedzeniu Komisji Promocji, 

Rozwoju i Współpracy Zagranicznej, gdzie wówczas odpowiedź nie była znana, a 

mianowicie, czy Starostwo Powiatowe będzie uczestniczyło w obchodach, czy organizowaniu 

uroczystości z okazji 15-lecia przystąpienia do Unii Europejskiej i wyborów 4 czerwca. 

Radny poprosił o odpowiedź w tym momencie, aby pominąć tryb pisemny złożonego 

zapytania. 

 

Głos w punkcie zabrał również Radny Andrzej Jamrozik, który wyraził zadowolenie 

z podjęcia Uchwały dotyczącej Związku Metropolitalnego. Złożył interpelację w sprawie 

braku działań Powiatu w zakresie transportu zbiorowego. Wyraził zdanie, że najpilniejszym 

w chwili obecnej zadaniem, które powinno być zrealizowane niezwłocznie jest uruchomienie 

komunikacji umożliwiającej dojazd młodzieży do Powiatowego Zespołu Szkół nr 1 

w Krzyżowicach. Radny zawnioskował o pilne uruchomienie komunikacji łączącej 

Krzyżowice z Kątami Wrocławskimi, ze stacją kolejową z centrum przesiadkowym 

w Gniechowicach, aby młodzież mogła dojechać. Umożliwi to zwiększenie dostępności 

zainteresowanej nauką w tej szkole młodzieży. Radny wniósł, aby Zarząd Powiatu 
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Wrocławskiego podjął kompleksowe działanie celem realizacji przez Powiat ustawowych 

obowiązków w zakresie transportu zbiorowego. 

Radny złożył na ręce Przewodniczącego pisemną interpelację w powyższej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady przypomniał Radnemu Marcinowi Korytko o ustawowym wymogu 

składania interpelacji i zapytań w formie pisemnej, aby uzyskać odpowiedź Zarządu Powiatu 

Wrocławskiego. 

 

Starosta Roman Potocki udzielił odpowiedzi na zapytanie Radnego Marcina Korytko. 

Poinformował, że Powiat zastanawia się nad upamiętnieniem dnia 4 czerwca. Poinformował, 

że prowadzi rozmowy w tym temacie, w dniu jutrzejszym odbędzie się spotkanie przy okazji 

konferencji dotyczącej mediacji w Starostwie. Duża konferencja z okazji 4 czerwca będzie 

organizowana na Uniwersytecie Wrocławskim, w związku z powyższym jest idea, aby 

zorganizować wspólnie jako Konwent Starostów Dolnośląskich dużą uroczystość z tej okazji. 

Nie będzie to jednak w dniu 4 czerwca z uwagi na dużą ilość uroczystości w tym dniu. 

Uroczystość miałaby się odbyć po 4 czerwca, prawdopodobnie w II połowie czerwca br. 

 

Głos w bieżącym punkcie zabrał Radny Hieronim Kuryś, który wspomniał, iż w zeszłym 

roku, w poprzedniej kadencji, powołane zostało Powiatowe Centrum Usług Społecznych w 

Kątach Wrocławskich, niebawem będzie uroczyste otwarcie. Z uwagi na powyższe Radny 

zadał pytanie, czy istnieje możliwość poprzez pozyskanie środków lub częściowo ze środków 

Powiatu zakupu busa, który mógłby wozić dzieci i osoby dorosłe z niepełnosprawnością. 
Radny zapytał także, czy warsztaty dla tych osób mają być odpłatne, czy są już odpłatne? Czy 

istnieje możliwość, aby zajęcia były prowadzone i finansowane przez Powiat, prowadzone 

przez Caritas i były całkowicie nieodpłatne. 

 

Przewodniczący ponownie przypomniał o konieczności złożenia interpelacji bądź zapytania 

na piśmie. 

 

Radny Dariusz Kowalczyk zadał pytanie dotyczące strajku, który ma się odbyć w kraju od 8 

kwietnia, organizowany przez Związki Zawodowe funkcjonujące w oświacie. Radny zapytał  

Pana Starostę, jakie jednostki oświatowe podległe samorządowi powiatowemu określiły się 
w referendum, że będą strajkować i jakie działania z uwagi na powyższe podjął Pan Starosta? 

 

Przewodniczący również w tym momencie przypomniał o zasadach składania interpelacji 

i zapytań. 
 

Pan Starosta poinformował, że jeśli chodzi o strajk i akcję protestacyjną na terenie Powiatu 

Wrocławskiego, sytuacja zmienia się dynamicznie i o ile na ostatnim posiedzeniu Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu oraz Zdrowia i Pomocy Społecznej informowano, że dwie 

placówki oświatowe z terenu Powiatu Wrocławskiego wyraziły chęć i wolę podjęcia akcji 

protestacyjnej, gdyż Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna w pierwotnej wersji miała się 
„oflagować”, Ośrodek Specjalny w Wierzbicach przygotowuje się do tej akcji protestacyjnej, 

na dzień dzisiejszy są kolejne informacje, że do akcji protestacyjnej również przygotowuje się 
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Powiatowy Zespół Szkół nr 1 w Krzyżowicach. Na chwilę obecną zmieniła się forma akcji 

protestacyjnej w Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej, nie będzie oflagowania, będzie 

strajk, tak samo w Powiatowym Zespole Szkół nr 1 w Krzyżowicach i Ośrodku w 

Wierzbicach - to już 3 placówki. Jeśli chodzi o zapewnienie opieki, Powiat Wrocławski 

czuwa nad tym i jest do tego przygotowany.  

O przedstawienie informacji Pan Starosta poprosił Panią Agnieszkę Kosztyło – Pałys 

Dyrektora Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Starostwa.  

 

Pani Agnieszka Kosztyło – Pałys poinformowała, że wszystkie placówki, w których działają 
Związki Zawodowe przystąpiły do strajku i są to: Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna, 

Powiatowy Zespół Szkół nr 1 w Krzyżowicach, Zespół Szkół Specjalnych w Wierzbicach.  

W każdej z tych placówek będzie podobna forma strajku. Pracownicy będą na stanowiskach 

pracy, powstrzymają się natomiast od jej wykonywania, przy czym wszyscy dyrektorzy 

zapewnią zajęcia. Z dużą dozą prawdopodobieństwa należy stwierdzić, że w szkole 

ponadpodstawowej w Krzyżowicach zajęcia się nie odbędą. Dyrektor przygotowany jest na 

przeprowadzenie zajęć w razie konieczności.  

Jeśli chodzi o Poradnię, tu nakładają się problemy związane z tym, że pracownicy  

Poradni, którzy mogliby być w pracy, nie mają opieki dla swoich dzieci do lat 8. W związku 

z tym będą nieobecni, toteż dyrektor będzie zastępował pracowników kancelarii osobiście, 

wydając orzeczenia i opinie, będzie odbierał telefony, aby umożliwić rejestrację, tak, aby 

rodzice nie ucierpieli w związku z zaistniałą sytuacją. Jeżeli w tym czasie dzieci nie zostaną 
zdiagnozowane, wszystkie one zostaną zdiagnozowane w późniejszym terminie, tak, aby 

zniwelować negatywne skutki strajku. 

Pani Kosztyło – Pałys poinformowała, że jeśli chodzi o placówkę w Wierzbicach, wszystkie 

dzieci, których rodzice pracują, będą miały opiekę. Dodatkowo oddelegowany będzie 

Wydział Edukacji, Kultury i Sportu Starostwa Powiatowego we Wrocławiu jeśli zajdzie taka 

potrzeba. Zwrócono się także do Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie o oddelegowanie 

pracowników, specjalistów, pedagogów i psychologów celem wsparcia placówki 

w Wierzbicach. 

Na zakończenie Pani Kosztyło - Pałys poinformowała, że egzaminy odbędą się zgodnie 

z planem. 

 

Punkt 25. Wnioski i oświadczenia. 

W bieżącym punkcie głos zabrał Radny Hieronim Kuryś, który odniósł się do utworzenia 

przez Przewodniczącego Rady Powiatu Wrocławskiego profilu na portalu społecznościowym 

Facebook o nazwie „Radni Powiatu Wrocławskiego”. Radny wyraził obawę dotyczącą 
reprezentowania grona Radnych w mediach społecznościowych, zadał pytania dotyczące 

dalszych losów działalności Przewodniczącego w tym zakresie. 

Przewodniczący Rady przedstawił ideę oraz omówił korzyści wynikające z utworzenia profilu 

„Radni Powiatu Wrocławskiego” na portalu Facebook.  
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Punkt 26. Zamknięcie V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 19:25 Przewodniczący Rady zamknął V Sesję 
Rady Powiatu Wrocławskiego. 

 

Obradom przewodniczył: 

 

Przewodniczący 

Rady Powiatu Wrocławskiego 

 

Piotr Chmurzyński 

 

 

Sporządziły:  

Iwona Oślizło, 

Monika Kłodnicka 

 

Załącznik: 

1. Lista obecności 


